
 

  

Analiza evaluacijskog upitnika  

XXXII. Proljetne škole školskih 
knjižničara 

 

„Odraz reformskih promjena  

u školskoj knjižnici“ 

Za pozitivnu razliku u odgoju i obrazovanju  

Na mreži 

od 24. do 26. ožujka 2021. 



Opis evaluacijskog upitnika 

 

Skup je održan od 24. do 26. ožujka 2021. putem Adobe Connect alata za komunikaciju i 

kolaboraciju na kojem je sudjelovalo 574 stručna suradnika knjižničara. 

Evaluacijski upitnik izrađen je u Google obrascu i poslan je elektroničkom poštom 

sudionicima skupa, a dostupan je bio i na Loomenu u kolegiju Edukacija knjižničara 2021.  

Na evaluacijski upitnik odgovorilo je 511  od 574 kolega i kolegica koji su sudjelovali na 

Proljetnoj školi što čini 89,02%. 
 

Sudionici skupa 

 

Sastav sudionika Proljetne škole analizirali smo po nekoliko kategorija prikazanih u 

sljedećim tablicama i grafikonima: 

Knjižničari iz broj postotak 

Osnovnih škola 362 70,84% 

Srednjih škola 145 28,37% 

Iz drugih institucija 1 0,19% 

Nije knjižničar 3 0,58% 

   

Knjižničari po spolu   

Muško 35 6,87% 

Žensko 474 93,12% 
 

 

Po godinama radnog iskustva najviše nazočnih je stručnih suradnika knjižničara koji imaju 

između 10 i 20 godina radnog staža, njih 42 %. 
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Proljetna škola državni je skup pa su nazočni bili knjižničari iz svih županija. U grafikonu su podaci o nazočnosti knjižničari iz 

pojedinih županija. Podaci su dobiven iz sustava Ettaedu. 
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Nazočnost na XXXII. PŠŠK

Broj sudionika Nazočnost u postotcima



Po zvanju u struci najviše sudionika ja stručnih suradnika knjižničara, njih 72,99%, slijede 

stručni suradnici mentori 10,99% i stručni suradnici savjetnici 10,99%. Knjižničara 

pripravnika nazočilo je 3,71% i profesora drugih predmeta 1,36%. 

 

Ocjene XXX. Proljetne škole školskih knjižničara 

 

Stručni suradnici knjižničari ocijenili su skup u nekoliko kategorija: 

Ocjene skupa u cjelini 

Primjenjivost tema u praksi 4,71 

Aktualnost sadržaja 4,76 

Značaj skupa za osobni profesionalni razvoj 4,67 

Komunikacija i suradnja 4,68 

Jasnoća izlaganja 4,69 

Pripremljenost predavača / voditelja radionica 4,83 

Prilika za izražavanje vlastitog mišljenja 4,65 

Je li skup ispunio Vaša očekivanja 4,72 

Organizacija skupa u cjelini 4,84 

Ocjena stručnog skupa u cjelini 4,80 

 

 

Sudionici skupa posebno su izdvojili kao vrijednost skupa: 

 

Odlična organizacija skupa 

"Što želimo?!?" sa zadnjeg izlaganja kolegice Stančić. Sve sročeno u 2 riječi. 

Agenda 2030 , " Školska knjižnica - mjesto suradničkog učenja... i PDM 

Aktualna predavanja potkrijepljena primjerima iz prakse. 

Aktualne, korisne i važne teme 

Primjenjivost sadržaja u praksi, Zbornik PŠŠK kao izvrstan izvor informacija i 

tema.  

Aktualne teme (13) 

Probleme s kojima se susreću stručni suradnici knjižničari. 

Uglavnom zanimljivi predavači 

Aktualne teme koje prate problematiku današnjice 

Aktualne teme, odlična komunikacija sa sudionicima skupa, dobra organizacija 

Aktualni sadržaji i predavanja na skupu, izvrsni primjeri  i ideje dobre prakse, 

izvrsno pripremljene radionice. Na jednom mjestu obuhvaćen izazovan i 



dinamičan rad školskog knjižničara kako u odgojno-obrazovnom procesu tako i u 

informacijsko-komunikacijskom području, kulturnom i stručnom radu.  

Aktualnost i bogatstvo sadržaja. 

Fleksibilnost i inovativnost radionica te primjera dobre prakse. 

Izbor tema. 

Visoku primjenjivost tema u praksi, zanimljivost predavanja, PDP-a i radionica, 

inovativnost, visoku profesionalnost organizacije i vođenja skupa, odličnu 

pripremljenost predavača... 

Aktualnost izlaganja 

Aktualnost odabranih tema, primjenjivost u praksi, podjela prezentiranih 

materijala... 

Aktualnost sadržaja, primjenjivost u praksi, pripremljenost predavača, izvrsna 

organizacija skupa. 

Primjenjivost tema i sadržaja, održavanje samog skupa uopće kako se ne bi izgubila 

navika edukacije i kako bismo smanjili negativan doživljaj uzrokovan pandemijom, 

organizacija skupa. 

Dobar izbor primjera dobre prakse, korisni primjeri dobre prakse i primjenjivost 

Aktualnost tema i primjenjivost ponuđenih rješenja u svakodnevnom radu u 

knjižnici. 

Aktualnost tema, jasnoća izlaganja, kvalitetni i zanimljivi predavači, brojnost 

izvrsnih prijedloga, dobru organizaciju 

Aktualnost, pripremljenost izlagača, organizacija skupa u cjelini 

Aktualnost, stručnost, ugodnu radnu atmosferu unatoč izazovima digitalnog 

okruženja. 

Atraktivnost i primjenjivost sadržaja u radu školskog knjižničara 

Bilo je jako opušteno i motivirajući 

Brdo novih ideja. 

Brzina, preglednost  i jasnoća. 

Čestitke savjetnici Granić na velikom trudu i razumijevanju za sve naše probleme 

prilikom spajanja 

Čestitke svim predavačima i organizatorima na organizaciji. Sve je bilo odlično i za 

svaku pohvalu! 

Dijeljenje iskustva, kreativnih ideja i znanja 

Dobra organizacija i odabir tema! 

Dobra organizacija i pripremljenost predavača. 

Dobro i pomno pripremljen program i dobra realizacija putem online alata. 

Dostupnost (s obzirom da većina ne može sudjelovati na državnim skupovima - 

nedostatak sredstava školama ili nedopuštanje ravnatelja) 

Dragocjeni primjeri dobre prakse kolega koji će mi biti poticaj za daljnji rad... 

Drugi dan - radionice i primjere dobre prakse. 

Neposredna komunikacija (chat) o aktualnim i stvarnim problemima, događanjima 

u knjižnicama 



Državni skup je bio izvrsno organiziran, teme su bile vrlo zanimljive a predavači 

izuzetno i kvalitetno prezentirali predavanja. Primjeri dobre prakse i radionice 

također su bile korisne i zanimljive. Još jednom sve pohvale svim predavačima i 

gospođi savjetnici Granić na impresivnoj organizaciji. Bez obzira što je skup bio u 

on line obliku ispunio je sva moja očekivanja. 

Entuzijazam, kreativnost kolega, inovativnost, korisnost 

Fantastičnu i besprijekornu organizaciju i provedbu 

Hrpa novih ideja, odlična predavanja i primjeri dobre prakse, motivacija i 

inspiracija za rad 

Iako je skup bio na mreži, ispunio je moja očekivanja. 

Ideje za praktičnu primjenu. 

Impresivna organizacija, zanimljive teme. 

Informacije o trenutnom stanju u školskom knjižničarstvu. Gdje smo i u kom 

smjeru želimo ići? 

Inovativnost izlagača i suvremenost tema. 

Inspirativne radionice i predavanja, odlično. 

Iskustva iz prakse, ideje za nove projekte. 

Iskustva knjižničara diljem Hrvatske, korisne ideje za rad. Najviše su mi se svidjeli 

primjeri dobre prakse. 

Izbor tema i njihovu aktualnost. 

Izbor tema koji je bio aktualan i odgovorio na posebne uvjete rada u ovo doba 

pandemije. Posebno su mi se svidjela plenarna predavanja i predavači. Izbor 

primjera dobre prakse i radionica bio je velik, a tehničke stvari na ovako velikom 

skupu odlično odrađene. 

Izdvojila bih odlične PDP. 

Izlagače prvog dana 

Izmjenjivanje iskustva i osobni rast  

Iznimno zanimljivo, kreativno te primjenjivo u praksi! 

Izuzetna, aktualna, zanimljiva, iskoristiva predavanja, radionice i PDP-i. Svi su 

predavači dobro pripremljeni. 

Izuzetno dobro pripremljeni predavači, aktualne teme i zanimljiv način 

prezentacija. Sve je bilo odlično. 

Izuzetno mi je bila korisna radionica o digitalnim alatima (Genially, Padlet) 

Izvrsna organizacija ovako zahtjevnog skupa. Čestitam Vam od srca! 

Izvrsna organizacija! Iako smo se svi pomalo bojali kako će izgledati ovako veliki 

skup, sve je bilo izvrsno. Zahvalna sam ravnateljici što mi je dozvolila da skup 

pratim od kuće jer u suprotnom ne bih mogla popratiti sve s tolikom pozornošću. 

Iako, sama komunikacija u chatu odvraćala mi je pozornost predavača, posebno 

kod kolegice Ivane Perić. Nisam htjela propustiti ni jedan komentar, a opet pratiti 

predavačicu. :)  

Sve je to pokazalo da nam nedostaje komunikacija, da nam nedostaju osobni 

savjeti koji su, prijašnjih godina, bili jedni od najvažnijih edukacija za daljnji rad. 

Svakako pohvaljujem izbor predavača prvog dana, posebice profesorice Peti-



Stantić i profesora Kanižaja kojeg očekujemo na nekim od sljedećih webinara.  

Hvala  

Izvrsna organiziranost i zanimljiva i korisna predavanja i radionice 

Izvrsne radionice i odlični primjeri dobre prakse iz kojih sam dobila brojne  ideje za 

aktivnosti koje i sama mogu provoditi. Posebno vrijedno bilo mi je predavanje o 

Intelektualnom vokabularu mladih i čitanju. 

Izvrsne radionice i primjeri dobre prakse kao izvor inspiracije za osobni rad. 

Izvrsne teme i vrhunski predavači 

Izvrsni izlagači, a PDP i radionice su od višestruke koristi. Osobito ističem izvrsnu 

organizaciju i profesionalnu komunikaciju te smatram da je skup jako pridonio i 

mom osobnom razvoju. 

Izvrsnu organizaciju u danim okolnostima, aktualnost sadržaja, njihovu 

primjenjivost u praksi, velikodušnost kolega u dijeljenju sadržaja. 

Izvrsnu organizaciju, poštivanje predviđene satnice, bogatstvo tema i odabira 

radionica i pdp. 

Jako je sve dobro bilo zamišljeno i provedeno. 

Jako zanimljiv sadržaj 

Konkretni primjeri primjenjivi u nastavi, radionice. 

Korisno i zanimljivo! Sve pohvale organizatorima i svim predavačima! 

Kratka ali jezgrovita izlaganja od 15 min s vrlo dobrim primjerima dobre prakse 

Kvalitetna organizacija, poštivanje vremena, komunikacija između sudionika i s 

predavačima. 

Kvalitetna predavanja, zanimljive radionice 

Kvalitetne i kreativne radionice 

Kvalitetni i pripremljeni predavači 

Kvalitetni predavači i aktualne teme, odlični primjeri prakse i suradnji, 

pridržavanje satnice. Bilo je odlično! 

Kvalitetu i odličnu organizaciju. 

Međusobna komunikacija za vrijeme trajanja predavanja, razmjena iskustava. 

Međusobnu suradnju 

Meni je ovo bilo prvo sudjelovanje na Proljetnoj školi. Svidjeli su mi se primjeri 

dobre prakse i dale mnoštvo ideja za dalje. Korisna mi je jako bila radionica o 

escape roomu, jer me naučila još ponešto o izradi toga i radu u alatima koje već i 

koristim. 

Mnoštvo primjenjivih ideja i  informacija. 

Mnoštvo uistinu primjenjivih radionica i primjera dobre prakse. Odlučnu 

organizaciju i kontinuitet usavršavanja unatoč trenutačnim uvjetima 

funkcioniranja. 

Mogućnost da ga se odradi on line 

Mogućnost da svi sudjeluju. Aktualan, prilika čuti najnovije i najbolje iz struke  

Mogućnost razmjene mišljenja, aktualnost tema, spremnost kolegica i kolega da 

podijele svoje rad s drugima... ima previše toga što se može istaknuti. 

Mogućnost sudjelovanja bez da molim vodstvo Škole. 



More praktičnih primjera i novih ideja! Stručne predavače...Sve pohvale za 

organizaciju! 

Motivacija za daljnji rad. 

Možemo učiti od kolega, od njihovih dobrih primjera iz prakse. 

Najkorisniji su mi bili primjeri dobre prakse, a posebno zanimljivo bilo je 

predavanje prof. Peti-Stantić. 

Najviše su mi se svidjela predavanja u srijedu, mislim da su bila najkorisnija.  

Najviše su mi se svidjeli primjeri dobre prakse. Savršena organizacija i svi 

predavači. Najbolja PŠŠK meni ikada. 

Napokon veliki broj sudionika, pohvale što se Proljetna održala, pa makar i online. 

Radionice su bile ok - s obzirom na uvjete.  

Napor i trud organizatora da se skup održi unatoč situaciji u kojoj se svi nalazimo, 

mnogo dobrih ideja i primjera primjenjivih u budućem radu. 

Ne primijetih neke vrijednosti. Dosta predavanja uopće nije aktualna ... Sama 

gospođa Jurilj ponavlja po tko zna koji put svoje predavanje.  

Neka predavanja su bila odlična. 

Neke nove ideje iz struke 

Nenatrpan sadržaj, besprijekorna tehnička podrška. 

Nesebično dijeljenje ideja i izvedbi aktivnosti 

Nesebično dijeljenje vlastitog rada s ostalim kolegama. 

Nove ideje i inspirativan rad kolegica! 

Nove načini rada u školskoj knjižnici, novi pogled na svakodnevne poslove 

Novi sadržaji i ideje koje se mogu primijeniti. 

Novosti 

Obuhvaćena je različita tematika. 

Odabir tema i predavača. 

Odakle početi? Bojala sam se pucanja veza, nemogućnosti ulaska u sobe...sve je 

(barem meni) funkcioniralo savršeno. Zanimljiva predavanja i radionice, predavači 

i teme nisu mogli biti bolji. Sve, apsolutno sve, bilo je i preko mojih očekivanja. 

Iako nisam imala ništa s organizacijom, stalno sam osjećala ponos zbog toga što 

profesionalno pripadam baš ovoj zajednici ljudi. Nije što ste moji, ali stvarno ste 

sjajni. Na kraju, ne manje bitno: svako zlo za neko dobro. Iako se PŠŠK odvijala 

online zbog dobro poznatih razloga, meni je, napokon, bila dostupna. Ne zato što 

imam problema s ravnateljicom (jer imam najbolju na svijetu), već zato jer 

kronično nemamo novaca. Tako da smo i mi "siromašniji" napokon došli na svoje. 

Želim još jednom zahvaliti svima koji su na bilo koji način bili uključeni u 

organizaciju. Divim vam se i stvarno sam ponosna na sve. Iskreno i od srca, hvala 

vam na svemu! 

Odlično organiziran skup!  

Odlična informatička pripremljenost i poštivanje vremena (sve je bilo po 

rasporedu). 

Odlična organizacija online, jedino su neki izlagači bili jako tihi unatoč pojačanom 

zvuku do kraja. 



Odličan izbor tema, pripremljenost predavača, zanimljive radionice...  

Odlična organizacija i izvedba u online okruženju u ovim teškim uvjetima. 

Odlična organizacija, kvaliteta predavača i sadržaja. 

Odlična organizacija, puno zanimljivih primjera dobre prakse, odlična predavanja i 

radionice. 

Odlična organizacija, stručnost, , sve je bilo super. 

Odlična organizacija, svi termini ispoštovani u minutu, mogućnost iznošenja 

stavova barem u chatu kad već nema direktne komunikacije sudionika... 

Odlična organizacija, zanimljive teme i izvrsno pripremljeni predavači.  

Odlična predavanja koja motiviraju, puno novih ideja, mogućnost da procijenimo 

svoj rad 

Odlična razmjena ideja s kolegicama i kolegama iako je održan skup u virtualnom 

okruženju! 

Odlične radionice posebno o održivom razvoju koje se mogu primijeniti u nastavi. 

Odlične teme i dobra organizacija s obzirom na uvjete. 

Odlične teme i predavači. Nisam očekivala ovakvu kvalitetu jer je skup bio online, 

ali sve je bilo besprijekorno organizirano. Sve pohvale! 

Odlični primjeri dobre prakse! (5) 

Odlično predavanje prof. Peti-Stanić, aktualni stručni sadržaji  te brojni primjeri 

koje možemo iskoristiti. 

Odlično predavanje profesora I. Kanižaja 

Odličnu organizaciju, sve je štimalo do zadnjeg detalja. Stručne i pripremljene te 

motivirane predavače. 

Odličnu organizaciju, zanimljivost sadržaja i izvrsne predavače. 

Održavanje unatoč pandemiji. Online provođenje 

Organizacija i provedba takvog stručnog skupa na mreži iziskuje jako puno 

vremena i napora, ali je još jednom dokazano koliko su knjižničari predani i 

požrtvovni u svom radu, te nesebični u dijeljenju svojih znanja i iskustava. 

Organizacija i timski rad. 

Organizacija na visokoj razini.  

Organizacija, poštivanje vremenika i profesionalnost. 

Organizaciju skupa, kvalitetna i vrlo motivirajuća predavanja, radionice kao i 

primjere dobre prakse. 

Osnaživanje knjižničara za rad  

Ovaj skup pružio nam je uvid u stanje u drugim knjižnicama kao i u razmišljanja 

njihovih voditelja. Kao mladom knjižničaru, to mi je dosta vrijedna spoznaja, jer 

sam bez toga prepušten sam sebi. 

Paleta sadržaja, mogućnost vlastitog izbora radionica i PDP kao i uživo, vrlo 

uspješno organiziran stručni skup.  

Po prvi puta organiziran online stručni skup za više od 600 knjižničara. 

Organizacija izuzetno uspješna. Sadržaji aktualni i mnoštvo primjera primjenjivih 

u praksi. Pridonio osvjetljavanju aktualnih tema, uspješnih iskustava, ali i pridonio 

diskusiji o gorućim pitanjima, otvorio poglede na moguća rješenja. Sve u svemu, 



kako je bilo rečeno na jednom predavanju: još jedan dobro odrađen posao. Bravo 

mi knjižničari! 

Poseban trud izlagača te raznolikost tema 

Posebna vrijednost skupa su organizatori i predavači te odlično pogođena tema, 

odabrana predavanja, radionice i izlaganja! Čestitke! 

Posebna vrijednost su uz izrazito stručna i zanimljiva predavanja i poticajni 

primjeri dobre prakse naših kolega. 

Poštovana savjetnice, najiskrenije mislim da je organizacija bila fantastična, zaista 

nisam očekivala ovu razinu profesionalnosti. Sve je funkcioniralo besprijekorno. I 

bez imalo potrebe da se ulizujem ili nešto slično, iskreno čestitam Vama osobno i 

svima u Odboru koji su to omogućili. Na kraju plenarnih predavanja u petak, 

osjećala sam baš ponosno što sam dio jedne takve zajednice (napominjem da se ne 

osjećam uvijek/često tako). Posebno su mi bila zanimljiva plenarna izlaganja prvog 

dana, sva! Neka izlaganja sam već čula pa mi je to bilo malo dosadno, ali ništa 

strašno, čitala sam komentare u chatu, i to može biti zanimljivo i korisno. Neki su 

predlagali ukidanje chata kod izlaganja, ja sam osobno za to da ostane, iako s 

napomenom da se ne baljezgari o svemu i svačemu, ali to opet valjda ovisi o nama 

samima. Iako su mi ova tri dana prošla brzo, tek sad osjećam umor i iscrpljenost 

jer sam zaista sve odslušala i odradila. Ovo je možda (sigurno) moj najduži osvrt na 

neki stručni skup. Naročito pozitivan. Mislim da ljudima treba ponuditi zanimljiva 

i konkretna predavanja pa neće biti potrebno prijetiti potpisima i sličnim stvarima 

da bi ih se zadržalo na predavanjima (kao one godine u Šibeniku, to je bilo 

apsolutno podcjenjivajuće na profesionalnoj i osobnoj razini). Iako ovakav način 

(online) definitivno ima svoje prednosti, nikako ne bih voljela da postane pravilo. 

Jer susreti uživo, razmjena ideja i iskustva mimo službenih predavanja su 

neprocjenjivi. Da se ne lažemo, i one kave uz more i udisanje svježeg zraka 

pomiješanog solju i mirisima bilja. :) 

Poticaj na rad, razmjena ideja  i primjeri iz prakse. 

poticanje i motivaciju za učenje i daljnje usavršavanje jedino da  

Povezanost i razmjena iskustava u profesiji 

Povezivanje s kolegama i uvid u rad i projekte kolega 

Praktična radionica u digitalnim alatima 

Predavanja A. P. Stantić, I. Ostrički i D. Stančić. Odlična online organiziranost. 

Predavanja Anite Peti-Stantić i Ruže Jozić. 

Predavanja dr.sc. Peti Stantić, dr.sc. Kanižaja, prof. Jozić, prof. Ružić, prof. 

Ostrički. 

Predavanja prof.dr.sc. Anite Peti-Stantić i izv. prof.dr.sc. Igora Kanižaja te 

pripremljenost i izvedbu radionice "Zvuk za tišinu, pokret za zdravlje, zdravlje za 

život, život za knjigu" kolegice Svjetlane Dupan. 

Predavanja prvog dana ( izbor tema i predavača) -  aktualnost, primjenjivost u svim 

sferama obrazovanja.  

Predavanja prvog dana, osobito predavanje 'Intelektualni vokabular mladih i 

čitanje...', preporuče literature, primjeri dobre prakse, nove ideje... 



Predavanja stručnjaka s fakulteta (Peti-Stantić, Kanižaj) koji nam nude gotovo 

ekskluzivne informacije, saznanja i spoznaje te dublji uvid u problematiku. 

Predavanja su bila izvanredna i na vrlo visokoj razini. 

predavanje Anite Peti Stantić i g. Kanižaja 

Predavanje o mentalnom zdravlju 

Predavanje prof. Peti-Stantić, Izvrsna ideja o načinu učenja periodnog sustava, 

učenje o glagoljici i ideje za realizaciju učenja, te neizostavno pričaonicu. 

Pregršt dobrih ideja za primjenu u vlastitoj školi. 

Pregršt zaista zanimljivih i kvalitetnih primjera dobre prakse. 

Preliminarna predavanja 

Prepoznavanje svoga rada u kontekstu rada ponajboljih knjižničara/ki. 

Prezentiranje aktualnih i korisnih tema i projekata koji mogu poslužiti kao 

inspiracija u svakodnevnom radu. 

Pridržavanje vremena određenog za izlaganje. 

Prilagođenost tema, modela i alata aktualnoj situaciji. 

Prilika da međusobno komuniciramo, upoznamo se, čujemo tuđa iskustva - dobra i 

loša 

Priliku za druženje i javni prikaz i priznanje uspjeha knjižničarskog rada. 

Primjenljivost u praksi 

Primjenjivost 

primjenjivost različitih radionica i primjera dobre prakse 

Primjenjivost tema u praksi (3) 

Primjenjivost u praksi, aktualnost i puno pozitive. 

Primjenjivost u praksi, organizacija na nivou 

Primjenjivost u praksi, ponos što sam dio ove fenomenalne zajednice :) 

Primjere dobre prakse (3) 

Primjere dobre prakse i radionice (3) 

Primjere dobre prakse koje možemo vidjeti, kao i uvijek zaokružene teorijskim 

predavanjima i okvirima koji su nam potrebni za svakodnevni rad 

Primjere dobre prakse koji nas inspiriraju za provedbu sličnih aktivnosti u našoj 

školi. 

Primjere dobre prakse, mogućnost kreiranja sličnih aktivnosti za učenike  

Primjere dobre prakse, mogućnost postavljanja pitanja u chat-u 

Primjeri dobre prakse i odlična organizacija 

Primjeri dobre prakse i radionice su bile odlične. 

Primjeri dobre prakse i radionice. 

Primjeri dobre prakse kao veliki izvor ideja za rad u školskoj knjižnici. 

Primjeri dobre prakse koje ću zasigurno koristiti u daljnjem radu 

Primjeri dobre prakse su uvijek korisni i žao mi je da ih nisam mogla odslušati sve. 

Radionice su bile izuzetno korisne, a od predavanja više me se dojmilo predavanje 

kolegice Ivane Ostrički i jako me dirnuo trud kolegice Vanje Jurilj oko organizacije 

Svjetskog kongresa u Dubrovniku. 

Primjeri dobre prakse, aktualnost tema. 



Primjeri dobre prakse, komunikacija s ostalim knjižničarima u chatu,  

Primjeri dobre prakse, korisne, edukativne i poticajne radionice, aktualna plenarna 

izlaganja, puno novih znanja, motivacije i ideja za daljnji rad. 

Primjeri iz prakse i radionice koje su primjenjive  

Priprema, stručnost, zanimljiv, aktualan 

Pripremljenost izlagača, zanimljivost tema, mogućnost komunikacije. 

Pripremljenost kolegica iz školskih knjižnica i njihov entuzijazam. 

Profesionalnost prije svega. Sve je počelo i završilo na vrijeme, što je omogućilo da 

se možemo dobro organizirati ta tri dana. Organizatori su poštovali sve što su 

napisali, a to je rijetko tako. Svaka pohvala za organizaciju i za trud. Jako dobro! 

Uvodna predavanja su bila izvrsna, posebno prvo - izvrsno, aktualno! 

Pronašli smo mogućnost doživjeti proljetnu školu i u online okruženju, skoro pa 

sam mislila da je nemoguće! 

Prva dva predavanja prvoga dana stručnog skupa (Anita Peti-Stantić, Igor Kanižaj) 

Prva proljetna škola knjižničara uspješno organizirana online, odlična prezentacija 

primjera dobre prakse i dobar izbor radionica. Izuzetno velika zainteresiranost i 

odlična online interakcija knjižničara za praćenje predavanja i sudjelovanje u 

radionicama. 

Puno novih ideja za organizaciju radionica i projekata u knjižnici. 

Radionica Kamishibai. 

Raznolika i zanimljiva predavanja, odlični primjeri dobre prakse 

Raznolikost tema 

Raznolikost tema i detaljna obrađenost istih. 

Primjenjivost u praksi i visoka stručnost svih predavača. 

Raznolikost tema, njihova aktualnost i izuzetni predavači. 

Raznolikost tema, pozitivna energija  i aktualnih sadržaja. 

Raznovrsnost tema, dobri predavači. 

Raznovrsnost, zanimljivost, primjenjivost, stručnost i aktualnost ponuđenih 

sadržaja 

sadržajnost i organizaciju 

Sam naziv skupa govori o vrijednosti, kao i teme unutar skupa 

Samu organizaciju i realizaciju skupa. Iskrene pohvale i zahvale svima koji su 

sudjelovali u tome! Također, kao i uvijek do sada, izuzetno su mi vrijedni primjeri 

dobre prakse, a posebnu vrijednost za mene predstavlja i slobodna mogućnost 

korištenja materijala s predavanja i radionica. 

Savjetnicu, kolege knjižničare koji su profesionalno organizirali navedeni skup. 

Skup je bio savršeno organiziran i ispunio je sva moja očekivanja. Teme 

predavanja, radionica i primjeri dobre prakse su mi puno pomogli za moje buduće 

radionice te bih pohvalila pripremljenost i stručnost kolegica. Toliko toga sam 

naučila u ova 3 dana. Hvala svima!   

Skup je lijepo organiziran i posložen, sa zanimljivim predavačima. 

Skup me je u potpunosti oduševio organizacijom, temama i mogućnošću primjene 

u praksi. Ne mogu izdvojiti ništa toliki posebno. 



Slušajući predavanja, radionice i PDP-ove dobila sam pregršt novih ideja za rad. 

Stečena nova znanja i primjer izvrsne organizacije skupa 

Stručna predavanja sveučilišnih profesora 

Stručna predavanja, zanimljive teme i primjeri dobre prakse koje mogu iskoristiti i 

u svom radu. Oduševila me glagoljica! 

Stručni skup je bio izvrsno organiziran, plenarna izlaganja stručna, zanimljiva, a 

izlagači pomno odabrani koji su na najbolji način predstavili našu struku. Uživala 

sam u svakom primjeru dobre prakse i kreativnim radionicama. Sve pohvale 

organizacijskom odboru na čelu s višom savjetnicom Adelom Granić! 

Stručni skup je odlično organiziran. Sadržajno vrlo raznolik, zanimljiv i poticajan. 

Stručno usavršavanje, prilika za upoznavanje stručnih suradnika knjižničara i 

upoznavanje s njihovim radom 

Stručnost izlagača, pripremljenost materijala, primjenjivost u praksi izvan 

područja knjižničarstva. 

Stručnost predavača i aktualne teme 

Stvaranje osjećaja zajednice knjižničara,  davanje dobrih primjera koji potiču 

napredovanju rada knjižničara 

Susret školskih knjižničara na jednom mjestu (u ovom slučaju online platforma) 

okupljenih oko zajedničkih tema. 

Svaka čast svim organizatorima i ostalima koji su sudjelovali u pripremi ovog 

skupa. Bilo je sve pomno pripremljeno, dobro isplanirano, odlično uspjelo! Iako 

nam nedostaju druženja uživo, smatram da je ovo bila prilika da na PŠŠK sudjeluju 

i oni knjižničari koji nekim dosadašnjim Proljetnim školama nisu mogli 

prisustvovati (zbog financija, obiteljske situacije zbog koje ne mogu otputovati tri 

dana i sl.). Predavači su bili odlični, izuzetno motivirajući, dobila sam novu "dozu" 

inspiracije, ali, čak i ovako, online, snažan osjećaj pripadanja jednoj izvrsnoj, 

nesebičnoj, stručnoj zajednici - zajednici knjižničara!!! Doista sam jako zadovoljna 

skupom! Još jednom, hvala svima koji su pridonijeli ovoj PŠŠK! 

Sve je bilo dobro odabrano i prezentirano. Hvala. 

Sve je bilo izvrsno (2) 

Sve je bilo izvrsno. Teme aktualne i primjenjive u praksi. 

Sve je bilo korisno i zanimljivo. Primjeri dobre prakse uvijek dobro dođu. Hvala na 

svemu. 

Sve je bilo odlično! (3), savršeno, aktualno, dobro organizirano. 

Sve je bio veliki izazov. I sve je odlično proteklo. 

Sve je odlično funkcioniralo, svi su se držali zadanih vremenskih okvira. 

Sve je savršeno funkcioniralo u online okruženju. Teme su bile izuzetno zanimljive, 

važne i poticajne. 

Sve mi se svidjelo: i predavanja i primjeri dobre prakse i radionice. 

Sve odlično, organizacija super! 

Sve. Od radionica i pdp do radionica. Najviše mi se svidjelo predavanje prof. Peti 

Stanić. 



Svi predavači su bili izvrsno pripremljeni i stručni u svojim izlaganjima. 

Pohvaljujem rad organizacijskog odbora kao i moderatore svih PDP i radionica. 

Plenarna izlaganja su bila iznimno korisna. Posebne pohvala i čestitke savjetnici 

Granić koja je u ovim zahtjevnim okolnostima uspjela organizirati PŠŠK.  

Svima dostupno mrežno okruženje.  

Što sam mu mogla prisustvovati jer je bio online, jer mi uživo ravnatelj ne dopušta. 

Teme predavanja, radionice, aktualnost, ideje i motivacija rad s učenicima 

Točnost u vremenu izlaganja.  

Trud da se skup održao. Trud u organizaciji online putem. 

U potpunosti sam zadovoljna stručnim skupom. Pohvaljujem sve, od organizacije 

do tema i predavača. Posebno me se dojmilo predavanje gđe Peti Stantić, 

Kamishibai tehnika i svi primjeri dobre prakse. Bez obzira što nije bilo uživo, 

svatko je mogao putem Chata dobiti odgovore na svoja eventualna pitanja. 

Uistinu zanimljive teme i savršena organizacija. 

Velika količina inspirativnih ideja za praksu te "vjetar u leđa" (poseban elan za rad 

nakon skupa). 

Veliki broj sudionika i savršena organizacija 

Veliki trud organizatora i svakog predavača ponaosob da u ograničavajućim online 

uvjetima održe i predavanja i radionice jako dobro i kvalitetno. 

Veoma kvalitetna, zanimljiva i korisna izlaganja pozvanih predavača! Izvrsna 

organizacija, posebice kad se uzme u obzir da je ovo prvi državni skup na daljinu! 

Virtualno druženje i aktualnost tema, te odlični predavači. 

Visoka kvaliteta i stručnost izlagača 

Vrijednost konkretnih primjera iz prakse 

Vrijednost ovog skupa bili su mi najviše primjeri dobre prakse i radionice, uvijek 

aktualne i primjenjive u daljnjem radu. 

Vrijednost ovogodišnjeg stručnog skupa najviše leži u predavačima prof. dr. sc. 

Anite Peti-Stantić i izv. prof. dr. sc. Igora Kanižaja. 

Vrijednosti čitanja kroz teorijske, metodološke i metodičke paradigme na svim 

horizontalnim i vertikalnim razinama. 

Vrlo uspješna organizacija stručnoga skupa u epidemijskim uvjetima i iznimno 

uspješna provedba u online okružju. 

Vrlo zahtjevan projekt, sve pohvale za organizaciju! 

Zanimljiva i vrlo korisna predavanja, poticajni primjeri dobre prakse 

Zanimljiva, inovativna predavanja i radionice, aktualnost sadržaja i predanost 

predavača! :) 

Zanimljive i korisne teme, pripremljeni predavači i voditelji radionica i PDP-a, a uz 

to je sve štimalo s tehnikom. Sve u svemu, odlično organizirana i provedena 

Proljetna škola školskih knjižničara. Svaka čast savjetnici Granić i svim 

suradnicima koji su pomogli da sve besprijekorno funkcionira sva tri dana. 

BRAVO! 

Zanimljive teme predavanja i primjere dobre prakse, pripremljenost predavača. 

Zanimljive teme, izvrsni predavači, odlična organizacija, iskustvo za pamćenje. 
 



Predložena moguća poboljšanja 

Afirmiranje bolje komunikacije i suradnje među školskim knjižničarima te njihovo 

motiviranje na angažman.   

Aktualnije teme 

Aktualnost i u skladu sa situacijom i mogućnostima 

Barem jedan gost školski knjižničar kako bi se dala neka usporedba i dobri primjeri 

čime bi proširila perspektiva knjižničarima i potencirala komunikacija među 

hrvatskim i stranim knjižničarima. 

Bilo bi bolje da je skup trajao jedan dan duže, a da su predavanja manje zgusnuta. 

Bilo bi dobro da je opuštenije, da izlagači imaju uključene kamere i da je 

interaktivno. 

Bilo bi dobro sudionicima omogućiti sudjelovanje na četirima, a ne samo dvjema 

radionicama. 

Bilo bi dobro upozoriti sudionike da se zaista drže teme kod komentiranja u chatu 

jer se više puta dogodilo da rasprava i komentari odu u drugom smjeru i u druge 

teme. 

Bilo je jako zamorno pratiti sve online, pogotovo drugi dan. Taj se dan mogao 

prelomiti na 2 dana.  

Bilo je odlično, sljedeći put se nadam da ćemo se vidjeti uživo! Hvala još jednom na 

izvrsnoj organizaciji! 

Bolja tehnička pripremljenost izlagača, pravovremena provjera uređaja, aplikacija i 

internetske veze koji se koriste u izlaganju. 

Bolja tehnička pripremljenost kako bi predavanja bila jasnija i lakša za pratiti. 

Zvuk je bio poprilično nejasan tijekom nekih predavanja, a bilo je i tehničkih 

problema. 

Bolje bi bilo jedino da smo u živo... 

Bolje bi možda moglo biti jedino uživo, premda jedan i drugi oblik imaju svoje 

prednosti. 

Bolje pridržavanje vremenika (ako je za radionicu predviđeno 90min, neka traje 

90min, a ne 60min) 

Chat za vrijeme predavanja ograničiti na komunikaciju između domaćina i onoga 

koji treba nešto pitati jer ovakvo razmjenjivanje svih mišljenja i praćenje 

međusobnih rasprava nekoliko pojedinaca  tijekom predavanja stvara otežavajuću 

okolnost u praćenju predavanja! 

Često dopisivanja i komentari kolega "sabotiraju" samo izlaganje predavača i 

skreću s teme, ometaju strašno, smatram da na to to treba ubuduće upozoriti i sve 

svesti na pozdrave i pitanja izlagaču 

Čim prije uživo. 

Čista petica! 

Da smo oslobođeni naših poslova dok smo na usavršavanju. Tako ne bismo radili 

više poslova odjednom i mogli bismo bolje pratiti. 



Voditelji radionica da unaprijed obavijeste sudionike o potrebnim preduvjetima za 

uspješno i aktivno sudjelovanje na radionici (instalirani e-alati i programi i sl.) 

Dogodine uživo :) 

Glasnoća izlaganja 

Iako izazovno, bilo je prekrasno sudjelovati na ovakvom tipu stručnog 

usavršavanja. Hvala Programskom odboru, gospođi savjetnici, svim predavačima, 

kolegicama i kolegama knjižničarima koji su sudjelovali.  

Imam samo pohvale! 

Interaktivnost 

Iskreno se nadam da ćemo se dogodine vidjeti uživo. No, ne bi bilo loše promisliti i 

o mogućnostima organizacije skupa (kad se vratimo u normalno) tako da dio bude 

priređen za sudionike skupa koji mogu doći uživo, ali da se otvori mogućnost 

praćenja skupa i za dio sudionika online.  

Iskreno se nadam da ćemo se nagodinu svi vidjeti uživo. Stručni skupovi nisu samo 

prigoda za učenje, nego i upoznavanje i druženje - ono što nam sada svima 

nedostaje. 

Iščekujemo povratak "na staro" i da PŠŠK bude uživo. 

Izbjegavanje adobe connect alata 

Izbjegavati poduke o alatima, koji su poznati i za koje su već bile poduke . 

Iznad svih  očekivanja!  Pohvale savjetnici i organizatorima! Sve je bilo vrhunski 

organizirano  i funkcioniralo online :) Falio samo druženje s kolegama uživo nakon 

predavanja, ali i toga će biti kad sve ovo s covoidom prođe... 

Ja, kao običan sudionik, uopće nisam primijetila nikakvih propusta! Bravo! 

Jako sam mnogo naučila. Meni osobno jako leži ova digitalna komunikacija i puno 

sam bolje pratila nego uživo kad ljepote mjesta odvlače moju pažnju. Jako mi se 

sviđalo što sam mogla uvijek komentirati i čitati tuđe komentare, dok inače saznam 

samo mišljenja onih s kojima se družim. Puno hvala od srca višoj savjetnici Adeli 

Granić na organizaciji ovog prezanimljivog skupa. 

Jedino moguće poboljšanje je vraćanje Proljetne škole uživo! 

Jedino moguće poboljšanje koje mi pada na pamet jest skraćivanje srednjeg dana. 

Jedno je kad smo uživo pa prošećemo do sobe, restorana, kafići, ustanemo... ovo je 

bilo jako naporno cijeli dan praktički sjediti na stolcu. Samo to trajanje da je malo, 

ali malo kraće. Eventualno bi valjalo razmisliti, ako to format dopušta, okrugli stol i 

da imamo više istraživanja. Čini mi se da smo tu dosta tanki kao struka... 

Koliko god bilo dobro organizirano ipak je bolje uživo! 

Korištenje digitalnih alata u online radionicama, za bolju uključenost sudionika. 

Kraća plenarna izlaganja 

Malo je bilo komplicirano snaći se u kojoj virtualnoj sobi je sljedeće 

predavanje/radionica. 

Manje dosadnih izlaganja na kojima kolege satima hvale sami sebe (petak) 

Meni je sve bilo savršeno 

Meni osobno je bilo potrebno barem 5 do 10 minuta pauze između predavanja u 

određenoj skupini. 



Mislim da nije moguće puno toga poboljšati, ali je uistinu jako teško biti online 

prisutan gotovo cijeli dan ili dobar dio dana. Strahovito me je sve iscrpilo. 

Mislim da treba samo nastaviti s ovakvim oblicima stručnog usavršavanja, jer su 

vrlo korisni i daju motiv za unapređivanje knjižničarske struke. 

Mogućnost da imamo priliku biti na više radionica 

Mogućnost komentiranja i javljanja za riječ ne samo preko chat-a, više pauzi 

između predavanja jer postaje zamorno sjediti za računalom nakon par sati.. 

Mogućnost ponavljanja radionica da bi se moglo sudjelovati na većem broju. 

Mogućnost praćenja više primjera dobre prakse 

Možda da bude manje stresa oko prisustvovanja svim predavanjima već da težimo 

modelu carnetove konferencije kada su ljudi ulazili i izlazili ovisno o zanimljivosti 

predavanja. 

Možda bi bilo dobro kada bi bilo drugačije vremenski raspoređeno, pogotovo u 

online okruženju kada nismo  toliko vezani vremenom i prostorom 

Možda još koja pauzica više ili pokoje kraće predavanje. 

Možda malo manje teoretiziranja koje se čini samo sebi svrhom (tiče se nekih 

predavanja). 

Možda predvidjeti ipak sudjelovanje viših savjetnica s dvaju ministarstava, mislim 

da nam je to nedostajalo. Osim toga, previše istih ili sličnih tema, previše osnovne 

škole, premalo srednjih, previše teoretiziranja. Potom, premalo je bilo govora o 

našim stručnim poslovima, a to je ipak jezgra naše profesije i po tome smo, 

uglavnom, prepoznati. A  osim toga, predavači su se najčešće fokusirali na projekte 

čitanja u OŠ. Gdje je Lektira na mreži? Osim toga, nije mi jasno zašto se kolega D. 

Ružić najavio kao jedan od voditelja radionice, a potom uopće nije sudjelovao?!  

Nadam se da će se Proljetna škola uskoro moći održati i uživo. Nedostaju 

zajednička druženja i pokoja kava u vrijeme pauze... 

Nadam se da ćemo uskoro opet moći imati PŠŠK u živo. Koliko god je ova 1. online 

PŠŠK bila izvrsno napravljena, nedostaje mi komunikacija s knjižničarima koje 

znam s fakulteta ili jednostavno upoznavanje novih knjižničara i njihovog rada. To 

neformalno druženje za vrijeme objeda ili na kavi često zna biti jako informativno i 

motivirajuće u daljnjem radu. 

Nastaviti tako uspješno i dalje. 

Ne znam kako bi moglo biti bolje. Jedino, neki predavači imali su problema sa 

zvukom, ali to je stvar tehničke prirode. 

Neke su se teme mogle skratiti. 

Nema potrebe. Čim budemo uživo mogli sudjelovati opet, to će biti to. 

Nemam konkretan prijedlog. (10) 

Nemam nikakvih zamjerki. Sve je bilo na vrhunskom nivou.  

Nemam prijedloge jer je uistinu sve bilo na visokoj razini. (6) 

Nemam prijedloge za poboljšanja. Čestitke na odlično organiziranoj PŠŠK-a! 

Nemam primjedbi. S obzirom na situaciju mislim da ne može bolje. Osim uživo, 

naravno. 



Neusklađenost kvalitete predavanja i radionica. Neki odlični drugi puno manje 

kvalitetni. Na državnom skupu bi sve trebalo biti na najvišoj razini. Oni koji su 

odlučivali o tome što će biti na PŠŠK nisu imali ujednačene kriterije. Neka 

predavanja nisu tematski povezana s temom skupa već bi mogli biti uklopljeni u 

bilo koju temu. 

Obratiti pozornost na to da neki od predavača ne izlažu kao da izlažu sami sebi i 

sadržaj je vrlo općenit. Svaka čast svim odličnim kolegama na trudu i predivnim 

idejama, posebno meni osobno radionica o glagoljici! 

Obzirom na online izdanje, uzeti ubuduće u obzir vremensko, fizičko i psihičko 

opterećenje sudionika. 

Odličnim se pokazalo predavanje dr. Krnić. Pozvati i druge profile (psihijatre i 

psihologe) za predavanja o mentalnom jačanju. 

Održavanje skupa uživo ako bude moguće... 

Odvojiti chat za profesionalno važniji sadržaj: pitanja i eventualno osobne 

primjere, od onoga za pozdrave, koji odnose više od pola prostora i divljenja i 

zahvale na koje odlazi trećina prostora. 

Omogućiti online sudjelovanje na svim budućim Proljetnim školama 

Organizacija bez greške, bolje može biti jedino uživo zbog neposredne interakcije. 

Ovo je, čini mi  se sadržajno najbolja PŠŠK do sad. 

Pa svakako da se vidimo idući put uživo bi bilo poboljšanje. 

Podijeliti radionice i primjere dobre prakse na dva dana zbog više vremena i 

manjeg opterećenja.  

Pojedini izlagači kreću od osnova koje svi polaznici Škole, zacijelo znaju i time 

oduzimaju vrijeme i troše energiju. 

Pojedini izlagači nisu bili objektivni. 

Poznato je da online sadržaj i održavanje skupa ne može biti jednako onom uživo. 

Treba ga skratiti. 

Predavače je lakše pratiti ako ne čitaju s prezentacija, radionice su ipak na neki 

način mogle uključiti sudionike da sami nešto pokušaju uraditi. 

Predavanja trebaju biti popraćena angažmanom vanjskih stručnjaka, a ne 

knjižničara. 

Predlažem da se u opis radionica doda napomena koji će digitalni alati koristiti i 

koja je minimalna razina poznavanja alata/sadržaja kako bi se radionica uspješno 

mogla pratiti. Ova napomena je iz razloga što su različiti stupnjevi 

znanja/rada/vještina u određenim alatima pa se događalo da predavači nemaju 

kontinuitet izvođenja jer su se morali s određenim kolegama baviti osnovama 

korištenja kao npr. logiranje i sl. 

Predlažem da svi predavači ostave 15 završnih minuta izlaganja za odgovore na 

barem neka važnija pitanja u chatu. 

Predlažem rad u zoom-u. Puno bolja mogućnost komunikacije.  

Predložite moguća poboljšanja 

Premda nedostaje susret uživo i zajedništvo u fizičkome prostoru, pohvaljujem 

organizaciju i nadam se da će ova virtualna inačica zaživjeti i jednom kad se 



vratimo u normalu jer daje priliku za sudjelovanje svima, i onima koji inače ne bi 

mogli financirati odlazak na skup, i onima poput mene koji su u polovici radnoga 

vremena učitelji i teško je baš u tom proljetnom periodu izbivati s nastave. 

Previše teorije koja je svima poznata i premalo pa čak i ništa konkretnih mjera koje 

možemo poduzeti. Meni osobno razna statistika o kojoj je bila riječ ništa ne znači 

jer je to zapravo mrtvo slovo na papiru i skup (možemo reći) netočnih podataka s 

kojima se prelako manipulira. 

Prijedloga za neka poboljšanja nemam, mislim da sve funkcionira i više nego dobro 

i drago mi je da u ovoj situaciji koja vlada imamo mogućnost daljnjeg stručnog 

usavršavanja, koji po svojoj kvaliteti ne zaostaje za usavršavanjima uživo. Svi 

izlagači su bili odlično pripremljeni i voljni dijeliti informacije i nakon izlaganja. 

Primjeri dobre prakse su nam najdragocjeniji i trebali bi trajati barem pola sata, a 

ne 15 min i to nas je oštetilo, napr. naša kolegica Ruža Jozić je iznijela u takvoj 

brzini previše korisnih informacija koje nam trebaju u godini čitanja  nismo uspjeli 

sve  pohvatati. Naravno sve ćemo imati u naknadnom ppt-u no živa riječ je uvijek 

nezamjenjiva.... 

Primjeri dobre prakse su trebali dobiti više vremena. S obzirom na to da radionice 

nisu u živo, sat i pol je bilo predugo jer su bile u formi predavanja, a puno su 

korisniji bili primjeri dobre prakse. 

Primjeri dobre prakse također mogu motivirati sudionike što je za pohvalu. 

Pripremiti sadržaje koji se mogu više primjenjivati u praksi. 

Proljetna škola, iako online, ispunila očekivanja! 

Proširenje na regiju. 

Prvi put sam sudjelovala, bilo je iscrpno i motivirajuće. Kolege su zaista vrijedni i 

marljivi. 

Rad s tehnologijama predavača. 

Radionički dio bi bio zanimljiviji uživo 

Raznovrsniji profili osoba izlagatelja na skupu. 

Razumijem da je online način održavanja radionica težak za organiziranje, ali je i 

prilično težak za praćenje. Predlažem ipak nešto veće stanke između blokova. 

Razumijevanje organizatora prema lošim internetskim vezama i čestim 

izbacivanjima te čestim nemogućnostima povezivanja. 

S obzirom na to da je skup bio online, sve je bilo odlično. Da smo mogli biti uživo, 

radionice bi imale više smisla. 

Samo je jedno moguće poboljšanje, a to je da smo svi opet skupa uživo! 

Samo još druženje uživo, topla riječ, Sunce i napitak uz obalu! 

Samo tako nastavite. Nadam se da ćemo se ubrzo iz virtualnoga svijeta vratiti u 

stvarni. 

Sažeti stručni skup, previše je nezanimljivih i neaktualnih tema. 

Seminar je u potpunosti ispunio moja očekivanja 

Skratiti vrijeme za radionice (kad su online); radi izbjegavanja "praznog hoda". 

Skup je bio odličan- nemam prijedloga za poboljšanje. 

Skup je ispunio moja očekivanja. 



Skup je odlično organiziran u ovim okolnostima jedino  poboljšanje bi bio fizički 

skup ali u boljim epidemiološkim uvjetima. 

Skup uživo! Razmjena iskustava s kolegicama i kolegama od neprocjenjive je 

vrijednosti. 

Slijediti primjer komunikacije i odnosa s gospodinom Kanižajem. Sigurno bi bilo 

kvalitetnije imati još dvoje takvih predavača, nego gledati dosta toga po copy - 

paste špranci ili pričam ti priču već stoti put nanovo ... 

Svaka pohvala. Moja očekivanja su u potpunosti ispunjena. 

Sve dijelove i područja pohvaljujem. 

Sve je bilo besprijekorno! I dalje tako! 

Sve je bilo dobro, baš sve, nema zamjerke nikakve! 

Sve je bilo doista vrhunski organizirano, tako da bi jedino moguće poboljšanje bilo- 

PŠŠK uživo! 

Sve je bilo iznad očekivanja! Čestitam svima koji su dali svoj doprinos. 

sve je bilo izuzetno, a na tehniku nekada ne možeš utjecati. BRAVO 

Sve je bilo izvrsno! (5) 

Sve je bilo na vrhunskom nivou.  

Sve je bilo odlično :)  (5) 

Ovo je bila PRVA PŠŠK-a na mreži! 

Samo nastavite istim smjerom! 

Jedna od najboljih Proljetnih škola. 

Sve je bilo organizirano i pripremljeno na visini. Ova PŠŠK je izvanredan primjer 

visoke profesionalnosti, izuzetne stručnosti i raznolikosti tema. Donijela mi je puno 

novih znanja i iskustva te me je potakla na još bolji rad u vlastitoj knjižnici. 

Čestitke Organizacijskom, Programskom odboru i savjetnici gospođi Adeli Granić. 

Čestitam i svim izlagačima na odlično prezentiranim izlaganjima, radionicama i 

primjerima dobre prakse. Bravo!  

Sve je bilo super!  

Sve je bilo u redu. (5) 

Sve je odlično funkcioniralo. Predavači pažljivo i stručno odabrani. Organizacija 

odlična. Neka se nastavi u tom smjeru i sve će biti odlično. 

Sve je odlično. (2) 

Sve je ok, ali nadamo se da će nam sljedeća škola biti uživo! 

Sve ok (4) 

Sve pohvale za uloženi napor!  Sve super. 

Škola svake godine online, a druženje posebno organizirati 

Što više konkretnih primjera iz prakse bez kronoloških prepričavanja prošlosti, 

radije se usredotočiti na stvarnost i činjenice koje nas očekuju. 

Tema o napredovanju.  

Tema o svim projektima, natječajima u koje se knjižničari mogu uključiti.  

Tema o etwinningu - projekti samo za knjižničare.  

Erasmus+ iskustva knjižničara, pogotovo Job Shadowing. 



Teme iz pravnog područja, pravo na stručno usavršavanje, pravo ravnatelja da šalje 

knjižničara na zamjene, pravo ravnatelja da određuje knjižničaru radno vrijeme... 

Teme PDP-a koje su aktualne, drugačije, zanimljive, a ne ispodprosječne ili 

prikazivanje aktivnosti koje ionako rade svi. Ili prikazivati tuđe aktivnosti KAO 

svoje  (one aktivnosti koje su pokrenule druge škole ili (društvene) institucije, a 

pojedini knjižničari su se samo uključili u njih, pr. predstavljen projekt Čitamo 

svi...). Kvaliteta prije kvantitete! Bilo bi kulturno i da su se svi izlagači/predavači na 

početku barem pokazali pa tek onda isključili kameru. Ukinuti chat ili otvoriti još 

jedan prozor isključivo za pitanja predavačima. Neke kolegice su u chatu baš 

iritantne, pa bezvezna pozdravljanja i (neutemeljena) pljeskanja i čestitanja 

predavačima, u moru bezveznih komentara pitanja predavačima se jednostavno 

izgube. Zabavljale su nas i kolegice koje su se uporno ispričavale jer, eto, slučajno 

kasne ili ih izbacuje. Knjižničarstvo se, kao uostalom sva područja života, moraju 

mijenjati i pratiti trendove. Knjižničar mora biti puno više od osobe koja najviše ili 

isključivo surađuje s učiteljima/profesorima Hrvatskoga jezika i osoba koja radi 

jedino na poticanju čitanja. Buduće skupove pokusati usmjeriti u tom pravcu.  

Teško je ovako izvrsno organiziranom i odrađenom skupu predložiti poboljšanja. 

Ne znam, može li bolje?! 

Toliko dobro, da nemam prijedlog za poboljšanja. 

U najavi radionica trebalo bi najaviti korištenje pojedinih digitalnih alata kako 

sudionici koji ne koriste te alate ne bi kasnili u praćenju sadržaja zbog vremena 

utrošenog na registraciju i prijavu na njih za vrijeme odvijanja radionica.  

U obrazovanju radim od 2011., u knjižnici od 2021. Ovo mi je bio prvi takav skup i 

oduševljena sam. Povećala bih broj radionica i primjera dobre prakse (mislila sam 

da ću moći sudjelovati na više njih).  

U ovakvim uvjetima, sasvim je dobro zamišljeno, nemam prijedloga za poboljšanje 

Nadam se da ćemo sljedeću PŠŠK imati uživo. 

U ovakvom obliku stručnog skupa poboljšanja su nemoguća i nepotrebna. Uživo bi 

moglo biti izvjesnih poboljšanja u lakšoj razmjeni mišljenja. 

U trenutnoj situaciji ne mogu zamisliti da bi išta moglo biti bolje. Sve pohvale 

savjetnici i ostalima koji su sudjelovali u organizaciji. 

Ukoliko bi se skup održavao online (kao što nas uskoro očekuje i sljedeći) smatram 

da bi bilo bolje rasporediti ga na više dana (cijeli tjedan, možda) s manjim brojem 

sati po danu. Ako je uživo, nije nikakav problem da se sve odradi za 3 dana, jer je 

sve puno dinamičnije i kvalitetnije kada se tako provodi. Osobno mi je prilično 

naporno toliko sati provesti za računalom te aktivno pratiti skup i sudjelovati u 

istom. 

Unatoč odličnoj organizaciji Skupa u virtualnom okruženju, stručni skupovi u 

fizičkom obliku s mogućnošću živoga kontakta nezamjenjivi su. 

Uvođenje novih tema i sadržaja, možda i onih koji nisu izravno povezani sa 

strukom. Jedno od takvih predavanja bilo je ono Silvane Krnić - aktualno, a itekako 

primjenjivo. 

uživo :) 



Veća pažnja na tehniku (slika i zvuk), preglednije prezentacije, veća pozornost na 

rješavanje problema knjižničara.  

Većina predavača nije pratila pitanja sudionika, nisu stigli odgovoriti, potrebno je 

poboljšati komunikaciju. Također neki predavači se nisu dobro čuli... 

Vise radionica i primjera dobre prakse 

Više aktivnosti sudionika u radionicama. 

Više kvalitetnih stručnih predavanja. 

Više praktičnih primjera iz prakse, pogotovo o digitalnim alatima i prezentaciji 

knjižnice na webu, a manje teorijskih koncepata. Povećati primjere dobre prakse za 

srednje škole. Većina je kolega u osnovnoj školi pa nekako srednje padnu u drugi 

plan. Hoću reći više je primjera za provođenje u osnovnoj školi. 

Više predavanja o mentalnom zdravlju 

Više primjera rada s učenicima i obrade konkretnih tema. 

Više primjera radionica. 

Više radionica u kojima se predstavljaju različiti digitalni alati i realizacija 

projekata. 

Više radionica, a manje primjera dobre prakse.  

Možda bi trebalo napraviti kombinaciju radionice koja se temelji na PDP. 

Pojedina izlaganja PDP svode se doslovno na nabrajanja što u konačnici može biti 

samo prezentirano tekstom i slikom. 

Više radionica. 

Više se trebamo aktivirati, ne smijemo ostaviti da samo nekoliko kolegica i kolega 

nose teret održavanja radionica i predavanja. 

Više srednjoškolskih tema 

Više tema i razgovora oko knjižničarskog kurikuluma. 

Više vremena primjerima dobre prakse  

Voditelji radionica trebaju biti detaljniji u probama jer se neki nisu znali snaći kada 

su se pojavile poteškoće koje su mogle biti izbjegnute da je proba odrađena kako 

treba (Igrajmo se glagoljicom; padlet; upute za rad u skupinama). Domaćini 

trebaju aktivno pratiti predavanje, radionicu ili pdp kako ih se ne bi trebalo 

pozivati da pokrenu ili zaustave sadržaj više od tri puta. 

Voljela bih u budućnosti da mjesta na radionicama nisu ograničena i da se ne ide 

po principu "tko prvi, njemu djevojka" jer smo tako, u slučaju da ne "ulovimo" 

radionicu koju želimo, prisiljeni birati radionice o aktivnostima koje nam u 

uvjetima u kojima radimo nisu moguće.  

Za radionički tip rada treba unaprijed najaviti  kojim  digitalnim alatima bi se 

sudionici trebali služiti ili ih imati pripremljene za rad.  

Za sad nemam prijedloge i nadam se sljedećoj PŠŠK uživo!  

Zadovoljna sam 

Zaista nemam prijedloga za poboljšanje.  

Zanimala bi me radionica o grafičkim, stripovskim romanima (graphic novels) 

Žao mi je što radionice nisu bile interaktivne. 
 



Ocjene predavača prvog dana skupa 

 

Najniža prosječna ocjena predavača je 4,61, a najviša 4,86. Prosječna ocjena predavača 

prvog dana je 4,802. 
 

Predavač i tema predavanja ocjena 

Anita Peti-Stantić. Intelektualni vokabular mladih i čitanje: od 

slikovnice do popularnoznanstvenoga teksta 
 

Igor Kanižaj. Kako provjeravati autentičnost informacija i medijskih 

objava na internetu? 
 

Ivana Martinović. Mladi i čitanje: utjecaji, percepcije, stavovi i 

očekivanja 
 

Silvana Krnić. Mentalno zdravlje u kriznim vremenima  

Draženka Stančić i Jasna Milički. Odraz reformskih promjena u 

školskoj knjižnici 
 

  
 

Opća ocjena radionica 

Kriterij za ocjenjivanje radionica ocjena 

Primjenjivost ponuđenih radionica 4,67 

Stručno znanje i pripremljenost voditelja radionica 4,84 

Komunikacija i interakcija sa sudionicima 4,72 

Iskoristivost materijal i stečenog znanja 4,65 

  
 

Ocjene radionica 

 

Najniža prosječna ocjena radionice je 4,4, a najviša 4,83. Prosječna ocjena svih radionica 

je 4,691. 

 

Voditelji i nazivi radionica ocjena 

A. Draguzet. Upoznajte Mendeljejeve pse  

A. Tufekčić. B. Krnjajić. Drugo lice bajke  

S. Vidović. S. Saltović. Laboratorij održivog razvoja - Agenda 2030  

D. Vincek. K. Varga. Priče na Instagramu  



R. Posavec. Organizacija javnog događaja izvan škole: vođenje, 

suradnja, ciljevi, rezultati 
 

I. Bando. M. Purgar. Igrajmo se glagoljicom!  

N. Mesić Muharemi. K. Kesegi-Krstin. Malo kamena i puno snova  

S. Dupan. Zvuk za tišinu, pokret za zdravlje, zdravlje za život, život za 

knjigu 
 

A. Tufekčić. B. Krnjajić. Kamishibai-japanska papirnata drama  

I. Ružić. D. Ružić. Digitalni Escape Room – razvoj inovativnosti, 

digitalne pismenosti i rješavanje problema 
 

 

 

Primjedbe i sugestije u vezi radionica 

 

Ako voditelji žele da sudionici koriste bilo kakav pribor i programe o tome trebaju 

prethodno obavijestiti sudionike. 

Aktualno i zanimljivo uz odlične primjere. 

Aktualnost sadržaja, raznovrsnost aktivnosti, ODLIČNE, a testom sam oduševljena! 

BRAVO! 

Bile su izvrsne! 

Korisne i stručno održane. 

Bile su u formi predavanja, trebalo je ili više uključiti polaznike ili smanjiti trajanje. 

Bilo je vrlo poticajno i voditeljice su dale pregršt sugestija za provođenje radionica u 

našim školama. 

Chat odvlači pažnju slušača 

Da se ubuduće, daj Bože, održavaju uživo. Onda neće biti tehničkih problema kao ovaj 

put. 

Voditelji radionica da unaprijed obavijeste sudionike o potrebnim preduvjetima za 

uspješno i aktivno sudjelovanje na radionici (instalirani e-alati i programi i sl.), uzeti u 

obzir da nemaju svi sudionici istu razinu/visoku informatičke pismenosti i vještine  

Dobro osmišljeno i provedeno s obzirom da je radionice "uživo" trebalo "preraditi" u 

online.  

Drugačija očekivanja s obzirom na naziv radionice. 

Drugo lice bajki - razočaravajuća prezentacija...jedan slajd (Dan planete Zemlje) stoji 

više od 5 minuta, a izlagačica priča o drugim temama, šetnja u jesen, priča o slonu, itd. 

u chatu kolege pišu da im se smrznuo slajd...Ovako poznate i vrsne kolegice nisu se 

potrudile oko prezentacije i to je umanjilo kvalitetu izloženog. 

Filmovi se nisu mogli gledati na mom računali, to kolege nisu krivi, zato nisam sve 

shvatila 

Gospodin Posavec i gospođa Ružić u svojim radionicama više su govorili što su oni 

napravili, nego kako su došli do toga što su napravili. Mislim da bi nama kao 

sudionicima, koji su došli naučiti možda nešto novo, korisnije bilo da smo čuli upute i 



savjete, npr. korake kako kreirati digitalni Escape room, a ne samo vidjeti primjer 

Escape rooma i onoga što sadrži, a ne vidjeti kako se escape room izrađivao 

postepeno.  

Hvala svima, nemam primjedbe.  

Iako je teže odraditi radionicu u online okruženju, imam osjećaj da se sve više svelo na 

izlaganje, mislim da se i online može postići dosta velika interaktivnost i sudjelovanje 

sudionika 

Imala sam teškoće prilikom prebacivanja dokumenta iz Geniallya u Padlet. Iako mi je 

radionica bila naporna, puno sam naučila. Predavačice su bile smirene, strpljive i 

dobro pripremljene.  

Iznenadila me vrlo loša pripremljenost voditelja radionica. Jasno je da su se morali 

prilagoditi mrežnom okruženju, ali to nije razlog da materijali koje dijele ne rade pa se 

zadaci ne mogu izvršiti.  

Izvrsna pripremljenost predavačica, zanimljive teme - sve pohvale 

Izvrsna radionica kolegica Mesić Muharemi i Kesegi-Krstin! 

Izvrsne radionice, one na kojima sam uspjela sudjelovati. U četvrtak je cijelo mjesto 

ostalo bez struje i bez interneta, tako da sam nešto odslušala sa svojim mobilnim 

podacima. 

Izvrsne su obje radionice koje sam slušala u svakom pogledu. 

Izvrsne! Povremeno problemi sa zvukom i vezom, ali zanemarivi. 

Izvrsne, inovativne radionice! Žao mi je što sam samo dvije molga poprat iti! 

Izvrsno, visoko profesionalno pripremljene radionice. Puno novih i korisnih 

informacija i materijala. Čestitke voditeljima. Bravo! 

Jako zanimljivo!  

Jedan predavač izuzetno me se dojmio svojim predavanjem, izgledalo je kao da je 

njemu samome dosadan sadržaj kojeg izlaže. Očekivanja po prvi puta u potpunosti ne 

ispunjena. Žao mi je. Drugi put više sreće. Kolegice s radionice glagoljica, svaka vam 

čast. Vrlo inspirativno. Svoje bavljenje glagoljicom svakako ću proširiti vašim idejama. 

Portal vam je odličan! 🌷 

Jedina mana što su morale biti online, vjerujem da bi uživo bilo još kvalitetnije! 

Kamashibai! ODLIČNO! 

Kamishibai izvrsno odrađena. 

Kod radionica možda više naglasak baš na praktičnom dijelu jer na nekima je bilo 

previše teorije. 

Kolege i kolegice su bili jako dobro pripremljeni, predstavili nove digitalne alate i 

platforme za učenje i diseminaciju znanja, a uz sve to bili izuzetno strpljivi u 

objašnjavanju. 

Kolege su pripremili  zanimljive i poučne radionice. 

Kolegica Draguzet s temom upoznaj Mendjeljejeve pse je bila fenomenalna. Sve 

pohvale za radionicu, ideje, prezentaciju. Iskrene čestitke još jednom. Također, druga 

radionica, od kolegica Muharemi i Mesić je bila odlična, primjenjiva i jasno izložena. 

Kolegice Bando i Purgar potrudile su se organizirati istinsku radionice. Bravo! Šteta 

što je tehnika zakazala. 



Kolegice su izvrsno prezentirale svoj rad i potaknule nove ideje koje ću primijeniti u 

svom radu. 

Kolegice su sve odradile najbolje što su mogle. 

Lijepo je vidjeti kreativnost na djelu. 

Lijepo je vidjeti što kolege rade i kvalitetu istih, ali pojedine radionice nisu uopće 

primjenjive. 

Malo detaljnije pojašnjavati postupak rada u nekom alatu.  

Mislim da format radionice nije dobar za održavanje online. 

Mislim da je prezahtjevna za OŠ 

Mislim da naziv radionica nije dobar jer su više to bila vrlo zanimljiva i korisna 

predavanja. 

Moje obje odabrane radionice bavile su se primjenom online sadržaja u radu s 

učenicima te su uspješno ispunile moja očekivanja: inspirirale me i pokazale na 

praktičan način kako ovladati ponuđenim aplikacijama. 

Navesti ishode radionice i potrebne materijale za rad (fizičke i znanje o digitalnim 

alatima  u kojima će se raditi). 

Nažalost u ovakvom obliku nije bilo mogućnosti odrade radionice u pravom smislu te 

riječi te interakcije sa publikom. 

Ne može na radionici sudjelovati netko tko nikada nije radio s nekim web alatom i 

netko tko zna, sporo s puno čekanja.  

Nedostatak interakcije i međusobne suradnje koja u ovom online okruženju nije bila 

ostvariva. Neusporedivo sa radionicama uživo. 

Nedostatak vježbe 

Neke radionice nismo u potpunosti mogli odraditi na radnom mjestu, a događala su se 

i prekidanja u internetskoj vezi (pucanje veze ili prekidanje tijekom prikazivanja 

videa). 

Nemam primjedaba, kolegice su savršeno odradile posao. 

nemam primjedbi, samo riječi pohvale, pogotovo kolegici S. Dupan koja nam je 

pokazala skroz nešto novo i svima prijeko potrebno. 

Nemam primjedbi, sve je bilo odlično 

Nemam primjedbi. Radionicu su ispunile sva očekivanja obzirom na situaciju (online).  

Nemam primjedbi. Voditelji/ce radionica kao i uvijek pružile su puno informacija, 

djelovale su vrlo poticajno i motivirajuće, a nadasve vladaju tematikom. 

Nemam primjedbu. Bila je izvrsna. 

Nije lako održati radionicu u online okruženju pa bih pohvalila kolegice na 

snalažljivosti, susretljivosti i strpljenju. Nažalost, na radionici su mi sve informacije 

bile poznate, što može biti i moja pogreška kod odabira popodnevne radionice.  

Nismo mogli iznijeti svoje mišljenje jer je bio ograničen broj na platformi, a u chatu 

nisu stigle reagirati. 

Nisu na razini državnog skupa. Ili uopće nisu povezane s knjižničarstvom. 

Nisu sve radionice u potpunosti primjenjive. 

Obje radionice na kojima sam bila bile su odlične.  



Obje radionice na kojima sam sudjelovala su bile zaista izvrsno pripremljene, a 

posebno mi se svidjela radionica o kamishibaiju- dala mi je puno ideja za organizaciju 

novog projekta u sljedećoj školskoj godini. 

Odlične i korisne radionice, a voditelji pripremljeni i vrlo strpljivi. 

Odlične obje radionice, sve pohvale kolegicama! 

odlične radionice , vezane uz svakidašnjicu i nadograđivanje onoga što provodim u 

svojoj knjižnici  

Odlične radionice! (5) 

Odlične radionice! Tehničke smetnje su zanemarive. 

Odlične radionice, korisne i zanimljive, raznolike i stručne, primjeri koji potiču na 

razmišljanje o provedbi. 

Oduševljena idejama, materijalima radionice Drugo lice bajke 

Online radionice teško je održati u realnom vremenu. 

Ove godine su bili zbilja specifični uvjeti za održavanje radionica - online okruženje, 

što je, vjerujem, otežalo pripremu i realizaciju samih radionica od strane predavača, a 

i onemogućilo cjelovito iskorištavanje dobrobiti radionica kao praktičnog rada. No, 

sve u svemu - super! 

Pa evo, previše teoretiziranja, osobito kod kolege Posavca. U radionici o Escape roomu 

malo mi je zasmetalo što nije sudjelovao i kolega koji je najavljen. Osim toga, 

radionica je završila puno prije zakazanog termina, možda se mogla predvidjeti neka 

aktivnost za sudionike i tako iskoristiti vrijeme. 

Pohvale za interaktivnost 

Pohvaljujem sustavnost i jasnoću izlaganja! 

Pohvaljujem vrlo raznolike teme radionica. 

Poslušane radionice koristit će mi u daljnjem radu. Sve pohvale. 

Predavači su vrlo zorno predstavili svoj rad. Njihovi primjeri su poticajni. 

Prezadovoljna sam izabranim radionicama. Kolegice su bile temeljito pripremljene i 

pružile su mnogo izvrsnih primjera. 

Priče na Instagramu - odlična, primjenjiva radionica, aktualan sadržaj... Voljela bih je 

odraditi u svojoj školi! 

Prijavila sam se na Agendu, a dobila sam poveznicu na  Organizaciju javnog događanja 

koja me nije zanimala, ali nije bila loša. Iz svakog izlaganja se nauči nešto novo. 

Problemi s korištenjem digitalnih alata (Padlet, MS Forms) 

Provedene su najbolje što su mogle biti u online okruženju. 

Radionica "Drugi lice bajke" imala je mnoštvo veoma primjenjivih primjera, no voljela 

bih da smo za svaki od njih imali više vremena da ih pomnije prođemo. 

Radionica kamishibaja je bila izvrsna. Osjećala sam se kao da smo uživo. Kolega 

Posevac nažalost nije ispunio moja očekivanja načinom izlaganja i načinom pristupa 

obradi teme.  

Radionica Malo kamena i puno snova bila je odlična, predavačice jako stručne i sve u 

svemu jako lijepo osmišljeno i praktično. 

Radionica Upoznajte Mendeljejeve pse me oduševila jer je bila za drugačija i malo 

izvan okvira korelacija koje su meni inače poznate. Odlično! 



Radionice su bile jako dobro osmišljene 

radionice su bile odlične  i što je najvažnije, primjenjive 

Radionice su bile odlične! Kolegice su stručne i cijelo vrijeme su komunicirale sa nama 

preko chata i uključivale nas kao aktivne sudionike. To je pridonijelo uspješnosti svih 

radionica koje sam slušala. 

Radionice su bile odlične. (2) Jako sam zadovoljna! Zanimljive i korisne 

Radionice su bile zanimljive, posebno escape room.  

Radionice su mogle na neki način uključiti sudionike u rad. 

Radionice su teško izvedive online, kolege su se svojski potrudili, no neusporedivo je 

znanje koje steknemo gledajući nekoga kako radi umjesto da sami radimo. 

Radionice u virtualnom okruženju nisu se mnogo razlikovale od primjera dobre 

prakse, no to je zbog specifičnosti online okruženja. Možda bi za bolju kvalitetu 

radioničkog tipa rada trebalo razmisliti o nekoj drugoj platformi za udaljeno učenje i 

komunikaciju. 

S obzirom na okolnosti (on-line održavanje) samo pohvale! 

S obzirom na online okružje, nemam primjedbe jer su se predavači odlično prilagodili 

predstaviti ili demonstrirati radionice.  

S obzirom na situaciju, odlično pripremljeno. 

Samo još primjena, druženje i razmjena iskustva u živo! 

Sasvim su bile u redu, (5) Sve 5. 

Sve digitalne alate trebalo bi isprobati u platformi na kojoj se izlaže. 

Sve je bilo izvrsno. (2) Sve je bilo odlično. Sve je bilo super, za svaku pohvalu! Sve je 

odlično, primjenjivo i dobro rastumačeno, na visokom nivou! 

Sve pohvale izuzetnim predavačima. 

Sve pohvale kolegicama, uvijek jednako zanimljive i kreativne! 

Sve pohvale radionici Upoznajte Mendeljejeve pse kolegice Draguzet. Iako u online 

okruženju, bila je radionica, a ne samo predavanje. Iako je tema bila kemija, koja mi 

nije bliska, sve je bilo jasno.  Izvrsna radionica. Moje pohvale kolegici Draguzet.  

 

Radionica Digitalni Escape Room - mislim da je bila predavanje, a ne radionica. Nije 

bilo interakcije sa sudionicima. Na početku smo dobili zadatak da rješavamo igricu, a 

predavačica je nastavila s predavanjem?! Ne sviđa mi se što je primjer Escape Rooma 

izrađen u Geniallyju bio s temom iz informatike, mislim da je za državni skup 

knjižničara primjer trebalo prilagoditi.  Nisam previše profitirala ovom radionicom, ali 

sam barem pregledala ostale primjere čije su poveznice ostali sudionici radionice 

stavljali u chat. 

Sve pohvale za radionice i voditelje. Bile su jako inovativne, neobične i zanimljive. 

Svakako se veliki dio toga može primijeniti u vlastitom radu. Posebno mi se svidjela 

radionica "Zvuk za tišinu, pokret za zdravlje, zdravlje za život, život za knjigu" kolegice 

Dupan, nešto drukčije ali vrlo zanimljivo i korisno za zdravlje. Također radionica 

"Priče na Instagramu# kolega D. Vinceka i K.Varge korisna, zanimljiva, primjenjivo u 

radu. 

Sve pohvale! 



Sve pohvale, radionice su bile i više nego odlične! 

Svjesno je odabrana radionica kolegice Dupan. Ono što je prikazala doista kvalitetno 

radi i vidi se da je to nešto u čemu se dobro snalazi. Međutim, osobna procjena 

sudjelovanja u ovoj radionici jednostavno bi se mogla okarakterizirati ovako: greška u 

procjeni i nedovoljno čitanja s razumijevanjem opisa radionice pri njezinu odabiru. U 

onom što je prikazano apsolutno ne vidim ikakvu sponu sa školskim knjižničarstvom. 

Inače, kolegici svaka čast za prezentaciju svih sadržaja. 

Šteta što nismo mogli staviti svoj rad na Padlet ploču u radionici Igrajmo se 

glagoljicom, no kasnije smo dobili ispravnu ploču i to smo ispravili. 

Teme su bile vrlo zanimljive, ja sam odabrala radionice prema vlastitim afinitetima. 

Teško se snaći u mnoštvu radionica i materijala. 

Treba biti više radionica za srednje škole. Jasno mi je da je i manje prijavljenih 

radionica, ali kada bi se prestalo sa zastrašivanjima, ucjenama i pomalo mobbing 

pristupom , možda bi se i prijavilo više zanimljivijih radionica. 

Trebali bismo se bolje educirati oko web alata, iznenadilo me nepoznavanje nekih 

osnova kod sudionika.  

Trebalo bi ispitati "teren" prije osmišljavanje radionica. Nema smisla korak po korak 

učiti kolege kako da otvore Instagram profil, ako više od 60% njih već to ima. Isto 

treba biti oprezan kome se što preporuča. Instagram je za starije od 13 godina, što 

znači da je gotovo neprimjenjiv za učenike OŠ. 

U najavi radionica trebalo bi navesti  koji će se digitalni alati u njima koristiti kako bi 

se sudionici koji ih ne koriste na te alate mogli registrirati prije, a ne tijekom odvijanja 

radionica. 

U online okolnostima, radionice su odlično provedene. 

U ovim virtualnim uvjetima super je odrađeno. 

U radionici Priče na instagramu se govorilo previše detaljno o sveopće poznatim 

znanjima o instagramu, stvaranju profila i sl., a manje o načinima korištenja 

društvenih mreža u odgojno-obrazovne svrhe. U drugoj radionici Malo kamena i puno 

snova bilo je malo teže istovremeno pratiti upute u radu Genialy digitalnog alata i 

raditi u alatu. Inače su obje radionice bile zanimljive i poticajne i mogu predstavljati 

savršenu bazu za daljnju nadgradnju, tj. uključivanje Instagrama u rad s djecom, kao i 

korištenje raznih digitalnih alata. Predavači su bili odlični. 

Ugodno iznenađena ostvarenom interakcijom, obzirom na online izdanje! 

Upoznala sam digitalni alat Genially koji ću  svakako koristiti u radu već imam ideju, a 

padlet već koristim. Glagoljica  je zanimljiva i u školi sam obilježavala Dan  hrvatske 

glagoljice i glagoljaštva 22. veljače zato sam i odabrala ovu radionicu. 

Uvijek želimo da ih je više i da u više njih možemo sudjelovati. 

Većina je bila odlična, a dio uopće nema veze s knjigom i čitanjem. 

Više interakcije, neke radionice su bile predavanja. 

Više interakcije. 

Više školskih knjižničara napravilo je mnogo bolje "escape room" od prikazanih. Osim 

toga, kolegica Ružić prikazala je informatički, a ne knjižničarski "escape room". 

Međutim, samo je prvi primjer bio "escape room", dok druga dva alata nisu bila to. 



Bolje bi bilo da je o istoj temi "escape rooma" držala radionicu neka kolegica ili kolega 

školski knjižničar, nego informatičar/ka. Osim toga, kolegica Ružić pokazala je da 

nedovoljno kvalitetno vlada programom Genially. Ovakva radionica možda može  proći 

na županijskom predavanju, ali je bila ispod očekivane razine za državni skup. 

Voljela bih da ih je bilo više (umjesto primjera dobre prakse koji mogu trajati i kraće, 

sažeti se na 15 minuta) 

Vrlo korisne i zanimljive. Za svaku pohvalu! 

Vrlo šaroliki odabir. Vidi se da mi knjižničari pokrivamo sva područja! 

Zamišljala sam da ćemo nekako više sudjelovati u radionici. 

Zanimljive radionice, raznoliki izbor tema i područja rada. 

Zanimljivi predavači 

Zanimljivije bi bilo da smo mogli, kao što je bilo predviđeno, raditi zajedno sa 

voditeljem radionica 

Zanimljivo i korisno! 

Zbog inovativnosti i činjenice da nikada do sad nisam sudjelovala u tako atraktivnoj i 

neobičnoj radionici, sve pohvale kolegici Svjetlani Dupan. 

Zvuk za tišinu, pokret za zdravlje, zdravlje za život, život za knjigu - fantastično i jako 

korisno, trebamo još takvih 

Žao mi je nekima nisam mogla prisustvovati 

Žao mi je što se nisam mogla prijaviti na sudjelovanje u više radionica. Teme su mi 

izuzetno zanimljive i bilo je teško odabrati samo 1 od ponuđenih  
 

Ocjena primjera dobre prakse za osnovne škole 

 

Najniža prosječna ocjena primjera dobre prakse je 4,7, a najviša 4,86. Prosječna ocjena 

svih primjera dobre prakse je 4,782. 

 

Predstavljač  i nazivi primjera dobre prakse ocjena 

M. Purgar. Baština cijelog svijeta – od davnina do vječnosti  

G. Hasel. Z. Jurić. Školska knjižnica- mjesto suradničkog učenja u 

nastavi Geografije 
 

I. Krušelj-Vidas. Lov na blago u školskoj knjižnici  

A. Ćaleta. M. Čelan-Mijić. Grotulja- tradicija u novom ruhu  

A. Devčić Crnić. Čitanje ispod krošanja stabala  

S. Kovačević. Ekoslovarica: ekološko-edukativno-kreativni projekt  

M. Gajski. Škola prijatelj misionara  

T. Radiković. Što se kuha u školkoj knjižnici  

R. Jozić. U ritmu čitanja  



E. Pliško Horvat. Herman Potočnik o Istria nello Spazio/Herman 

Potočnik ili Istra u svemiru 
 

K. Nikić. Voliš li čitati?  

S. Dupan. Dan Indije  

M. Mikecin. Uspjeh za sve  

G. Rešicki Degoricija. Romska knjižnica u nastajanju  

S. Vidović. Književni program „Rijeka riječi“  

S. Novak. Tradicija i suvremeno vrijeme  
 

Ocjene predavača zadnjeg dana skupa 

 

Najniža prosječna ocjena predavača  je 4,64, a najviša 4,76. Prosječna ocjena predavača 

zadnjeg dana je 4,694. 

 

Predavači  i nazivi tema ocjena 

Vanja Jurilj. "Reci istinu, al' je reci koso" -strateški ciljevi i postignuća 

Svjetskoga kongresa školskih knjižničara u Dubrovniku 
 

Ivana Perić. U susret kurikulumu školske knjižnice  

Jasna Milički. Ana Sudarević. Agenda 2030 platforma održive 

suradnje školske knjižnice i socijalnog okruženja 
 

Ivana Ostrički. Čitateljska prava mrežne generacije  

Draženka Stančić. Ugled školskih knjižničara u stručnoj javnosti i 

mogućnosti njegovog osnaživanja 
 

 

Zaključak 

 

Nakon analize evaluacijskog upitnika predavačima, voditeljima radionica i izlagačima 

primjera dobre prakse poslane su ocjene kojima su sudionici ocijenili njihove aktivnosti. 

Svaki predavač, voditelj ili izlagač dobio je ocjenu samo za svoju aktivnost uz koju je 

napisan raspon ocjena, od najniže do najviše, u toj kategoriji. 

Potrebno je napraviti usporedbu s prijašnjim Proljetnim školama.  

Dobiveni rezultati, primjedbe i sugestije bit će dodatno analizirane putem webinara s 

prijaviteljima, Programskim i Organizacijskim odborom te voditeljima ŽSV-a. Svi 

prijedlozi koji se mogu primijeniti bit će prihvaćeni i implementirat će se u pripremama i 

organizaciji budućih državnih skupova stručnih suradnika knjižničara kojima će voditelj 

biti viša savjetnica Adela Granić.  

 

Analizu evaluacijskog upitnika za sudionike XXXII. PŠŠK 

napravila je 

Adela Granić, prof. i dipl. bibl. 
viša savjetnica za stručne suradnike knjižničare 


